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s l o v o  s t a r o s t k y  —

V dubnu nás čekaly některé příjemné záležitosti – díky nebývale 
teplému počasí se mohly rozjet svatby v Mariánském kostelíku, 
začínáme připravovat červnové setkání rodáků. Proběhlé akce 
se vydařily, velmi mě potěšil zájem o koncerty cyklu Opočno hu-
dební, je vidět, že jsme městem kulturním. Měla jsem radost také 
z velké návštěvnosti našeho zámku v rámci Mezinárodního dne 
památek (Opočno se dostalo i do hlavních zpráv). 
 V seznamu akcí, které nás čekají v květnu, bych chtěla zmínit 
jednu, která se sice těší menšímu zájmu veřejnosti, i tady se však 
počet návštěvníků rok od roku mírně zvyšuje. Přijměte pozvání 
na pietní akt, při němž vzdáme krátkou vzpomínkou úctu obě-
tem války. Prosím – nezapomínejme na ty, kteří obětovali své 
životy za šťastnější život budoucích generací. Děkuji vám.
 Nyní se vrátím k tomu, co radnice řešila v dubnu. Nejdůležitější 
kroky se týkaly nemocnice.
 Nemocnice – Z analýzy zpracované Českou spořitelnou vyšlo 
jako optimální využití budovy bývalé chirurgie pro ubytovací za-
řízení pro seniory. Analýza doporučila devět subjektů, které mají 
s provozem těchto zařízení zkušenosti a jsou ekonomicky silné 
a stabilní. Tyto subjekty jsme obeslali s nabídkou pohovoru. Na 
tuto výzvu reagovaly tři z nich, během dubna proběhla jednání, 
kde jsme konzultovali naše představy o využití areálu. Projed-
nány byly rovněž možnosti spolupráce, je tu i varianta zainves-
tování celé rekonstrukce budoucím provozovatelem. Na zákla-
dě těchto jednání jsme navštívili některá zařízení provozovaná 
těmito subjekty. Nyní rada města rozhodla o zveřejnění záměru 
na pronájem budovy bývalé chirurgie, popřípadě dalších částí 
areálu. 
 Obchvat – Proběhla další jednání, na jejichž základě nechal 
investor stavby vypracovat novou hlukovou studii, která zohled-
nila nárůst dopravy – dle odhadů zástupců občanské iniciativy. 
Při tomto navýšení intenzity dopravní zátěže po dopočtu směrů 
od Českého Meziříčí dle požadavků občanů došlo k mírnému 
zvýšení vypočtené ekvivalentní hladiny akustického tlaku kolem 
0,5 dB, do stanoveného limitu je však stále velká rezerva. Detail-
ní zpráva je od počátku dubna zveřejněna na webu města.
 Hotel Holub – Nemocnice a obchvat jsou v současné chví-
li našimi prioritami. Jsou však i témata, na která se mě obča-
né často ptají, jedním z nich je osud hotelu Holub. Prodej této 
nemovitosti město bohužel nemůže ovlivnit, ale samozřejmě 
– zajímá nás všechny. Podle posledních zpráv (18. dubna 2016) 
byl hotel Holub vydražen v elektronické dražbě, jméno vítěze 
zatím zveřejněno nebylo. Aktuální informace můžete najít na  
www.eurodrazby.cz.
 Upozornění na nebezpečí – Závěrem chci všechny občany in-
formovat o problému, který může mít v případě neznalosti velmi 
nepříjemné následky. V poslední době musí mnohá města řešit 
nálezy injekčních stříkaček. Bohužel se tento problém nevyhnul 
ani Opočnu. Požádali jsme policii o zvýšený dohled, projedná-
váme i další možnosti, které by měly přispět ke zlepšení situace. 
V každém případě je nutné, abyste v případě nálezu stříkaček 
apod. na tyto předměty nesahali a kontaktovali policii na tele-
fonním čísle 158. Šárka Škrabalová, starostka

Kniha Stručné dějiny dobrušSKa  
a opočenSKa je vyprávěním o zašlých 

čaSech pro všechny generace

z  jednání  rady —

Rada města Opočna č. 42/2016 a 43/2016

 − Rada města schválila přidělení dotací spolkům, neziskovým organiza-
cím a některým charitativním organizacím.

 − Rada města  rozhodla o zadání zakázky „Oprava mostu, kamenný most 
Švamberk“ firmě SART – stavby a rekonstrukce, Uničovská 2944/1B, 
787 01 Šumperk, IČ 25898671.  

 − Rada města schválila poskytnutí daru bez vyúčtování na rok 2016 spol-
ku Babybox pro odložené děti – STATIM, z.s., ve výši 3.000 Kč.  

 − Rada města schválila parkování historických vozidel na ploše Kupkova 
náměstí 1. 5. 2016. Pořadatel zajistí bezpečnost, odpovídá za pořádek 
a zamezení znečištění plochy náměstí, příp. ihned sjedná nápravu. 

 − Rada města Opočna schválila kritéria pro přijímání dětí k předškolnímu 
vzdělávání v Mateřské škole Opočno.

 − Rada města Opočna schválila výjimku z počtu dětí ve třídách.
 − Rada města Opočna schválila úplatu za předškolní vzdělávání v mateř-

ské škole na školní rok 2016–2017 ve výši 400 Kč/měsíc.
 − Rada města schválila osazení dalšího solárního svítidla v Jiráskově ulici.
 − Rada města schválila přijetí daru ve výši 50.000 Kč na zřízení bezbarié-

rového WC v budově ZŠ čp. 313 (nad poštou) od Škoda Auto. 
 Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno

Pro milovníky historie máme dobrou zprávu. Vyšla další publika-
ce o dějinách Opočna. Knihu Stručné dějiny Dobrušska a Opo-
čenska, vytvořenou autorským kolektivem pod vedením Jiřího 
Králíčka, bohatě ilustroval Petr Netík a vydalo ji nakladatelství 
Uniprint s.r.o. Rychnov nad Kněžnou. 
 Nečekejte však klasické historické pojednání. O obsahu kni-
hy napoví už její úvodní věty, které citujeme: Vypravte se s námi 
do minulosti, kterou sice historikové a archeologové prověřili, která 
však nebrání ani  fantazii, a proto může být vyprávěním i uměním 
ilustrátora pohádkově zkreslena. 
 Knihu můžete zakoupit v opočenském informačním centru. 
Více se o ní dozvíte v článku na straně 10. (red)
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 zprávy  nejen  z  radnice  —

v e ř e j n é  p r o j e d n á n í  a K t u a l i z a c e 
S t r a t e g i c K é h o  p l á n u

—  2 5 .  5 .  2 0 1 6  —

Dovolujeme si vás pozvat na veřejné projednání strategického 
plánu rozvoje města Opočna na období let 2015–2025, které se 
uskuteční ve čtvrtek 25. května 2016 od 18 hodin v Kodymově ná-
rodním domě.
 Aktuální verze návrhu strategického plánu bude týden před 
projednáním zveřejněna na webových stránkách www.opocno.
cz/rozvoj a k nahlédnutí rovněž v Informačním centru Opočno.
 K návrhu strategického plánu bude možno podat připomínky 
od 19. do 26. května 2016, a to:
– elektronicky prostřednictvím formuláře zveřejněného rovněž 
na webu města  www.opocno.cz/rozvoj,
– e-mailem na adresu rozvoj@mu.opocno.cz, 
– písemně na formulář v Informačním centru Opočno.
 Přijďte se seznámit s vizí a strategií rozvoje města do roku 
2025. Těšíme se na setkání s vámi. Komise pro rozvoj města

co  je  nového  v  o po čenS Ké m  So Ko le

V polovině března se v Kodymově národním domě konala val-
ná hromada Tělocvičné jednoty Sokol Opočno. Hlavním bodem 
programu byla volba nového vedení. Statutárními zástupci byli 
zvoleni Jan Koďousek – starosta, Miloslav Sviták – místostarosta 
a Ladislav Ježdík – jednatel. Členy výboru jsou Hana Kováčová, 
Dagmar Ježdíková, Pavel Franc a Ing. Kamil Mrázek.
 Důležitým bodem bylo rozhodnutí valné hromady o prodeji po-
zemků pod zimním stadionem iniciovaným požadavkem města. 
Po mnoha letech různých variant k řešení přijala valná hromada 
jen těsně návrh na odprodej pozemků městu za cenu odhadní, 
v tom čase 157 Kč/m2, a přesun našich sportovních aktivit na 
budoucí víceúčelové hřiště vybudované městem v prostorách 
chystané sportovní zóny, jako náhradu za zastavěné sportoviště 
zimním stadionem. Část peněz získaných z prodeje pozemků vy-
užije Sokol k vybudování vícegeneračního víceúčelového hřiště za 
Sokolským domem, přístupným pro všechny občany Opočna.
 Dětem bude k dispozici ráj prolézaček s tobogánem, pískoviš-
těm, houpačkami a hřiště s umělým povrchem na míčové hry. Ma-
minky i hlídající babičky si budou moci zacvičit na posilovacích 
venkovních strojích a nakrmit své malé ratolesti v altánku, který 
také poskytne přístřeší seniorům chystajícím se se sklenkou vína 
v ruce na hru petanque.
 Největší a nejstarší sportovní organizace v Opočně zastřešuje 
sportovce v jedenácti oddílech. Od našich nejmenších občánků až 
po seniory toho nejzralejšího věku. Kapacity v jednotlivých oddí-
lech nejsou plně vytíženy.

 Rádi uvítáme nové členy především v oddílech kondiční kul-
turistiky a posilovací cvičení žen. Oba oddíly disponují dobře vy-
bavenými tělocvičnami a byla by škoda nevyužít finančně výhod-
nou nabídku. Věrná garda má v tělocvičně volná místa nejen na 
rehabilitační cvičení seniorů a seniorek, ale i u velkého stolu při 
společných oslavách životních jubileí. Maminky v dětském cent-
ru společně vymýšlí zábavu pro své ratolesti a při nepřízni počasí 
rády využijí vybavení tělocvičny dětskými zábavnými prvky. Dva-
krát týdně si mohou ti, co dávají přednost míči, zahrát nohejbal. 
I v tomto rychle stárnoucím oddíle kamarádů by rádi uvítali mla-
dou krev. Šikovné krajkářky se rády podělí o své umění v klubu 
paličkované krajky. Jóga je už tak oblíbená, že jí není třeba dělat 
reklamu, ale pod vedením našich zkušených a proškolených cviči-
telů je to přece jen zážitek.
 Pokud se rozhodnete pro jakoukoliv aktivitu pod záštitou TJ 
Sokol Opočno, neváhejte nás kontaktovat prostřednictvím kte-
réhokoliv ze členů Sokola či zavoláním na tel. 736 772 298 nebo 
e-mail: tjsokol@opocno.cz, rádi vás mezi sebe přivítáme. 
 Za výbor TJ Jan Koďousek

S b ě r  n e b e z p e č n ý c h  a  o b j e m n ý c h 
o d pa d ů

 Jarní sběr a svoz nebezpečných a objemných odpadů v Opočně je 
minulostí.  Na devíti stanovištích v Opočně a městských částech 
Čánce a Dobříkovci bylo mobilní sběrnou firmy Marius Pedersen 
sebráno celkem 87 pneumatik a 0,458 tun barev, pryskyřic a lepi-
del. V rámci zpětného odběru pak 4 lednice, 37 televizorů, 6 moni-
torů, 40 malých elektrospotřebičů, 4 velké elektrospotřebiče a 13 
kusů zářivek. Celkem bylo z města odvezeno 2,9 tun těchto odpa-
dů. V návaznosti na sběr nebezpečného odpadu pokračoval sběr 
objemného odpadu. Do kontejnerů umístěných na 17 stanovištích 
v různých místech města bylo občany města uloženo celkem 28,5 
tun objemného odpadu. Během necelých 14 dnů se podařilo bez 
větších komplikací odstranit rozměrný odpad z domácností, který 
nebylo možno likvidovat běžným způsobem. Sběr proběhne jako 
každý rok i na podzim, kdy budeme mít nejbližší příležitost zbavit 
se odpadů nových, nebo těch, které se nám z různých důvodů ne-
podařilo odstranit v minulých dnech. 
 Připomínáme možnost průběžného odkládání větších elekt-
rospotřebičů u hasičské zbrojnice v Čánce. Zdejší sbor dobrovol-
ných hasičů nabízí i svoz elektroodpadů od občanů.  
 Bc. Jaroslav Koudelka, 
 referent oddělení životního prostředí MěÚ Opočno

h ř i š t ě  u  d o m o v a  j i t ř e n K a 
j e  p o  z i m ě  o p ě t  v  p r o v o z u

Mezigenerační hřiště u Domova pro seniory Jitřenka v Opočně 
v Tyršově ulici je po zimě opět v provozu. 
 Smyslem hřiště je, aby se zde při fitness činnostech nebo jen 
procházkách a relaxaci mohly setkávat všechny generace, od těch 
nejmenších až po ty nejstarší.
 Cvičební stroje jsou určeny pro osoby od 15 let. Slouží k pro-
cvičení horních končetin. K procvičení nohou jsou k dispozici 
šlapadla umístěná u laviček. Pro cvičení paměti poslouží nainsta-
lovaný šachový stolek.
 Pro děti je k dispozici domeček se skluzavkou a pružinová hou-
pačka. Pro další zábavu jsou k zapůjčení odrážedla (ve vestibulu 
domova) a kuželky.

S tav e b n í  p o z e m K y  v  l o K a l i t ě 
o ř e c h o vá  i i  –  p r ů z K u m  z á j m u

Prosíme všechny vážné zájemce, kteří by měli zájem o pozemek 
v této lokalitě, aby se zapsali (písemně, osobně nebo e-mailem) 
do nezávazného seznamu zájemců o tyto pozemky. Přepoklá-

daný termín realizace tohoto záměru je rok 2017–2018. 
e-mail: rohlenova@mu.opocno.cz, 
mob. 724 817 841, tel. 494 669 637.
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 V rámci zahradní terapie jsme nyní dosázeli ovocné a okrasné 
stromky, obnovili květinovou výzdobu a postupně vysázíme by-
linky do naší zahrádky.
 Hřiště slouží nejen našim klientům a jejich návštěvám, ale je 
otevřeno i pro širokou veřejnost. Těšíme se na všechny návštěv-
níky, pouze je žádáme o dodržování provozního řádu a prosíme 
neničit vybavení. Bc. Jana Čepelková, sociální pracovnice

téma —

d o č K á  S e  r o z e S t a v ě n ý  d ů m 
S v é h o  d o K o n č e n í ? 

Tato otázka asi napadne každého, kdo prochází kolem objektu v Se-
verním sektoru, kterému se jaksi nechce na svět. Redakce Opočen-
ských novin požádala o informace tajemnici Městského úřadu Opoč-
no Mgr. Renátu Černou.

Rozestavěné bytové domy, které stojí v Severním sektoru, 
mají pestrou minulost.

V roce 2007 proběhlo výběrové řízení a na základě jeho výsled-
ku byla vybrána společnost LD Invest HK s.r.o., která se zavázala 
ve smlouvě o smlouvě budoucí kupní k vybudování čtyř bytových 
domů. Před podpisem této smlouvy uhradila tato společnost 
městu Opočnu půlku z kupní ceny pozemků. Druhou část kupní 
ceny uhradil budoucí kupující městu Opočnu po uzavření kupní 
smlouvy, která byla podmíněna zápisem rozestavěných staveb do 
katastru nemovitostí. Tímto způsobem se město Opočno snažilo 
předejít případným budoucím problémům při výstavbě bytových 
domů. Bohužel, jak už tomu někdy bývá, i při nejlepší vůli se ně-
kdy věci zamotají a i ten nejlepší úmysl dopadne nakonec jinak. 
Domy se zdárně začaly budovat, vše probíhalo podle harmono-
gramu. V roce 2009 došlo k zápisu rozestavěných staveb do ka-
tastru nemovitostí a k uzavření řádné kupní smlouvy a doplacení 
kupní ceny. Developer nabízel byty k prodeji, některé z bytů se 
opravdu podařilo prodat a dnes jsou již zapsány na nové vlastní-
ky, kteří v bytech i bydlí, případně je pronajímají. Tyto byty jsou 
v objektu, který je v nejvyšším stádiu dokončení, bylo na něj vy-
dáno kolaudační rozhodnutí a nese číslo popisné 752.  Jeho spolu-
vlastníky jsou dále Stavební firma Ječmínek spol. s r.o. Pardubice 
a SBD Pod Javornickou silnicí Rychnov n.Kn.
 Další dva menší bytové domy, které nejsou obydleny, jsou ve 
spoluvlastnictví Stavební firmy Ječmínek a SBD Pod Javornickou 
silnicí. 
 Největší z bytových domů, který je pouze hrubou stavbou, je ve 
vlastnictví Stavebního bytového družstva Opočno. 
 Vlastníci těchto tří domů se dostali do insolvence a správu nad 

domy převzal insolvenční správce, kterým je Moravský peněžní 
ústav. Ten se snaží domy zabezpečit před dalším poškozením, 
a proto zajistil i provedení nezbytných oprav na domech (oprava 
střech a balkónů) a nechal upravit i okolí domů. V současné době 
je údajně před podpisem kupní smlouva na tyto domy a budoucí 
majitel má eminentní zájem na dokončení těchto bytových domů 
a jejich obsazení novými nájemníky. Některé bytové jednotky bu-
dou údajně nabídnuty i k odprodeji.   
 Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno

pol i t ické  spek trum —

t e p l o  v e  š K o l e :  n a  c o  č e K á m e ?

Zase je tu něco, nad čím zůstává rozum stát. Proto bychom vás 
chtěli seznámit s rozjetým, zastaveným, znovu rozjetým a znovu 
pozastaveným projektem nového vytápění ve škole.
 Současné vedení Opočna  před rokem (2. 3. 2015) zastavilo 
rozjetý projekt změny vytápění školy nad poštou a odmítlo při-
jmout dotaci. Z historických akumulaček se podle projektu mělo 
přejít na moderní tepelné čerpadlo. Šlo o projekt, který byl detail-
ně vypracován, na zastupitelstvu v roce 2014 v rámci rozpočtu 
schválen, dodavatelé vybráni, evropská dotace schválena. Zbýval 
poslední krok, a to realizace! K té už nedošlo.
 Ptali jsme se tenkrát, proč byla vrácena dotace ve výši 2/3 z cel-
kové částky 4,5 miliónu korun. Je spoluúčast obce 1,5 mil. moc? 
(Jde o částku, kterou by nové vytápění uspořilo cca po 5 letech 
provozu.)
 Během dalšího roku byla zpracována srovnávací studie na te-
pelná čerpadla, plyn a akumulační kamna. Opět  vyšlo nejlépe 
tepelné čerpadlo! Proto jsme dále tlačili na nové podání žádosti 
v novém programovacím období. To se nám podařilo. Sláva.
 Ale překvapením nebyl konec. Na posledním veřejném zasedá-
ní zastupitelstva města 14. 3. 2016 jsme jako opozice jednohlas-
ně podpořili návrh na usnesení: „Zastupitelstvo města souhlasí 
s tím, aby bylo pokračováno v realizaci změny vytápění základní 
školy čp. 313 dle zpracované projektové dokumentace a dle pravo-
mocného stavebního povolení.“ 
 Tento návrh ovšem nebyl ani při opakovaném hlasování přijat! 
Pro: 7, proti: 3, zdrželi se: 3. To vyvolalo v sále značné pozdvižení 
a hlavně údiv. Naprosto nepochopitelné  pro nás bylo to, že se paní 
ředitelka základní školy opakovaně zdržela hlasování. Nelichoti-
vý článek o průběhu zastupitelstva města uveřejněný v Rychnov-
ském deníku najdete na www.opocnospolecne.cz (na webu města 
Opočna chybí). 
 Jak bychom to dělali my? 
 Projekt bychom dle plánu v létě 2015 zrealizovali. Již od zimy 
2015/2016 bychom mohli sledovat energetické úspory (předpo-
klad je úspora 300.000 Kč v elektřině za jednu topnou sezónu).
 Namísto úspor jsou tu další výdaje z městských peněz:
 7.260 Kč Aktualizace projektu na plynofikaci objektu 
 22.900 Kč Srovnávací studie 
 84.700 Kč Administrátor projektu 
  (zpracovatel žádosti o dotaci)
 7.260 Kč Posudek na obecné a ZCH druhy živočichů
 36.300 Kč Energetický posudek
 ––––––––
 158.420 Kč  + předpoklad úspora 2015/2016 300.000 Kč
 Současné vedení tak zbytečně promrhalo téměř 0,5 miliónů.
 Už nás v opozici napadlo, že místo prosazování lepšího vytá-
pění školákům raději rozdáme vlněné palčáky a kulichy a budeme 
sledovat další projekty, na kterých nám záleží:

 foto:  Dana Marková



ročník XIX. (XXVI.) — číslo 5 | strana 4

  V  letošním roce jsme do rozpočtu prosadili:
– Dokončení oprav povrchů a kanalizace, Charouzova a Vorlova ul. 
– Cyklostezka z Opočna do Čánky
– Propojení prodejny COOP se „Severním sektorem“
– Švamberk ulička
– Oprava fasády a podříznutí kapličky v Čánce
 Pokud dokáže někdo z vedení města rozumně vysvětlit, proč je 
nejlepší zachovávat status quo, rádi si to vyslechneme. Jinak nám 
to, jak se říká, „hlava nebere“.
Za Opočno společně, KDU-ČSL: Jelínek Štěpán, Mecner Ro-
man, Světlík Milič, Šedivý Jaroslav, Fábera Petr, Filip Zdeněk

O stanovisko k výše uvedenému tématu jsme požádali vedení 
města, která vám přinášíme níže.  (red)

t e p l o  v e  š K o l e :  n a  c o  č e K á m e ?
—  o p o v ě Ď  v e d e n í  m ě S ta  — 

Když jsem byla požádána redakcí Opočenských novin o stanovis-
ko k článku ve věci vytápění základní školy čp. 313, váhala jsem, 
zda se k němu vyjadřovat, zda se opravdu musíme dohadovat přes 
Opočenské noviny. Ale pak jsem si představila, že jsem občan, 
který nemá čas seznamovat se s nejrůznějšími problémy a dou-
fá, že dal důvěru správným lidem. Zmíněný článek napadá zcela 
konkrétně určitou kauzu, a pokud bych si nepřečetla reakci proti-
strany, logicky bych si řekla: „Je to nejspíš pravda. Kdyby nebyla, 
tak se přece ti napadnutí ozvou!“ Orientovala bych se jen z jedno-
stranných informací a to by bylo špatně! Proto jsem se rozhodla, že 
reagovat je nutné, a protože vytápěním čp. 313 se velmi podrobně 
zabýval finanční výbor, požádala jsem o vyjádření Barboru Ležá-
kovou z finančního výboru. Tímto jí děkuji, její shrnutí celé situace 
je jasné a srozumitelné.  Šárka Škrabalová, starostka

„ c o  n á m  h l a v a  n e b r a l a “

Reaguji tímto na článek „opozičních zastupitelů“ Teplo ve škole 
– na co čekáme?
 Nečekáme na nic, pracujeme. Pracujeme s fakty, která jsou, 
snažíme se maximálně zhodnotit, jak to zastupitelům ukládá 
zákon, případnou investici finančních prostředků města.
 Zastupitelé města se rozhodli zastavit projekt, který nebyl 
detailně vypracován, byly v něm velké nesrovnalosti, nebyly 
vyřešeny námitky dotčených osob – majitelů sousedních po-
zemků, bez nichž by nedošlo k vydání stavebního povolení. 
Současná dotace, o kterou je požádáno (není pravdou, že je 
opět zastaveno), je podstatně výhodnější pro město než dotace, 
která byla zastupiteli z vážných důvodů odmítnuta. Dalšími dů-
vody odmítnutí dotace bylo prověření některých skutečností – 
nebyla vypracována srovnávací studie výhodnosti jednotlivých 
zdrojů tepla, z výběrového řízení vzešla vítězně firma Kerson 
spol. s r.o., která předložila nabídku o cca 1 mil. korun vyšší 
(4.441.045 Kč včetně DPH), než byla cena, která byla uvažová-
na v energetickém auditu a v žádosti o dotaci (3,49 mil Kč). Na 
tyto skutečnosti byli zastupitelé upozorněni finančním výbo-
rem města. Dále byli upozorněni na skutečnost, že v projektu 
na změnu vytápění školy zřejmě došlo dle názoru některých 
zastupitelů k porušení zákona o veřejných zakázkách, neboť 
technická specifikace tepelných čerpadel diskriminuje výrob-
ce všech tepelných čerpadel kromě firmy PZP. Přeloženo do 
srozumitelné řeči, v projektu byl navržen přesně specifikova-

ný typ čerpadla, který vyrábí pouze jedna firma, tudíž všichni 
ostatní výrobci byli z výběrového řízení vyloučeni. Dalším vel-
mi závažným důvodem je fakt, že navržená tepelná čerpadla 
v tomto projektu pro naši školu jsou čerpadla, jejichž výroba je 
u konce. Novým nařízením Evropské komise se tato čerpadla 
po 1. 1. 2020 nesmí nikde instalovat. Jejich případná oprava při 
úniku chladiva? Nikdo neví, zatím není vyřešeno a na vyřeše-
ní problému se pracuje. Kdo z vás by si takové čerpadlo koupil 
dnes domů? Věřím, že nikdo rozumný. Tomuto problému se 
předchází tím, že tato čerpadla už se nyní neinstalují. V našem 
projektu byla navržena.
 Proto byl na poslední jednání zastupitelstva města vložen 
paní tajemnicí bod: „Zastupitelstvo města souhlasí s tím, aby 
bylo pokračováno v realizaci změny vytápění základní školy čp. 
313 dle zpracované projektové dokumentace a dle pravomocné-
ho stavebního povolení“.  
 Tento bod tedy „opozice“ jednomyslně podpořila. Ti, kteří ne-
souhlasili nebo se zdrželi, se určitě ve svých myslích ptali – „co se 
stane při poruše těchto čerpadel např. v roce 2022? Kdo je vymě-
ní za jiná čerpadla a kdo to celé zaplatí? Co dotace a udržitelnost 
projektu? Budou pak zastupitelé v budoucnu vracet finanční 
prostředky poskytnuté z dotace? Kolik to pak bude stát? Máme 
tady projekt za pět miliónů, který se bude realizovat v roce 2017 
nebo 2018, a v roce 2020 už budeme mít problém? Kdo by si to 
koupil domů?“ …jsou opravdu věci, které hlava nebere...
 Nedivím se, že byl údiv v sále. I pro zastupitele je těžké vyznat 
se v technických detailech projektu. Finanční výbor a jeho čle-
nové mají za sebou spoustu hodin práce věnované jen tepelným 
čerpadlům a je těžké se do problému ponořit, ptát se, procházet 
fakta, zápisy z minulosti, prověřovat dotační tituly. Pak se za-
čnete orientovat. Jak tomu má rozumět občan sedící v sále, kte-
rý to slyší poprvé? Nemůže. Ale jsme tu pro vás a pracujeme pro 
vás. Myslím, že vždy je jen pozitivum, že zastupitelům není jed-
no, co se děje s vašimi finančními prostředky, kam se investují 
a zda v pořádku. Věřte, že všichni zastupitelé, včetně paní ředi-
telky, si přejí, aby se škola dočkala co nejdříve změny vytápění.  
Ale pak jsou také tací, kteří přemýšlí, a přemýšlí dopředu. Aby 
jednou budoucí zastupitel neseděl na veřejném jednání s hlavou 
v dlaních a neříkal: „Tak to mi hlava nebere, kdo to mohl schválit 
a ještě o tom věděli!“
 Naprosto lživé je tvrzení ohledně mrhání veřejnými prostřed-
ky ve výši 0,5 milionu Kč. Jediný údaj je správný, a to částka 
22.900 Kč – to je částka, kterou město zaplatilo za vypracování 
srovnávací studie, která měla být už dávno připravena před roz-
hodnutím o změně vytápění. Veškeré další uvedené částky jsou 
částky, které město vynaloží tak jako tak. Částka na zpracování 
žádosti o dotaci a posudky, které nám nařizuje vypracovat legis-
lativa. Myslím, že i výsledná vysoutěžená částka ve výběrovém 
řízení bude nyní nižší než částka, která vzešla z minulého výbě-
rového řízení. Je to naopak, přemýšlíme, jak nevyhodit zbyteč-
ně pět milionů. A to za rok čekání stojí!
 K dalším tvrzením ohledně „prosazení“ investičních akcí 
těmito zastupiteli do rozpočtu města bych chtěla uvést některé 
skutečnosti na pravou míru. Veškeré tyto investiční akce (kro-
mě kapličky v Čánce) navrhl do rozpočtu města finanční výbor, 
ve kterém nikdo z podepsaných zastupitelů nepracuje. Zastupi-
telstvo všechny tyto akce jednomyslně podpořilo a nemůže zde 
o žádném „prosazování“ být ani řeč. O opravu fasády a podříz-
nutí kapličky v Čánce se na pracovním zastupitelstvu nejvíce za-
sadila Ing. Fingrálová, vedoucí odboru rozvoje majetku města, 
a zastupitelé tento návrh podpořili.
 Za finanční výbor Barbora Ležáková
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z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

K n i h a  p r o  t e n t o  m ě S í c

Zdeněk Mahler: …ale nebyla to nuda – 
poznámky pod čarou života
Dlouho očekávaná vzpomínková knížka 
doktora Zdeňka Mahlera, kterou tvoří oso-
bité poznámky, glosy a úvahy vybrané z peč-
livě vedených deníkových záznamů autora, 
který patří k nejvýraznějším osobnostem 
naší kultury. Celek díla mapuje nejen jeho 
osobní a tvůrčí život, ale zároveň reflektuje 
události velké části minulého století s přesa-

hem do století současného. Autor je nezpochybnitelně vynikající 
vypravěč a jeho originální vzpomínková knížka je inspirativní 
a zároveň poučné čtení.

n o c  l i t e r at u r y  b u d e  o p ě t  p o d 
š i r ý m  n e b e m  —  11 .  5 .  2 0 1 6

Ve středu 11. května 2016 jste od 18 hodin zváni do literární kavár-
ny pod širým nebem.
 Již podruhé se můžete těšit na čtení ukázek současné zahranič-
ní literatury. Tentokráte se sejdeme v zámeckém parku přímo pod 
okny knihovny. Ukázky vám budou předčítat pánové Milič Světlík, 
Pavel Anděl a Martin Stojan.  V případě nepříznivého počasí pro-
běhne akce v prostorách knihovny. Drobné občerstvení zajištěno.

K v ě t e n  –  m ě S í c  S  K a r l e m  i v.

V květnu, konkrétně 14. 5., uplyne 700 let od narození Karla IV., 
nejslavnějšího panovníka naší historie. K tomuto výročí jsme pro 
vás připravili následující akce:
– Výstava:  Karel IV. – otec vlasti (na obou odděleních)
  Výtvarné práce žáků ZUŠ a ZŠ Opočno na téma Karel IV.
– Soutěž: Karel IV. a jeho doba
– Tvořivá dílna: královská koruna
– Poznávací hra Královská výprava – poznejte dobu Karla IV. ne-
tradičně se uskuteční 20. května od 16 hodin. Je určena pro děti od 
6 do 12 let. Start v knihovně, stanoviště v historické části města 
a v parku. Registrace od 16 do 17 hodin. Pořádáno ve spolupráci 
s místní organizací Junák, český skaut, středisko Opočno. 

v ý b ě r  z  K n i ž n í c h  n o v i n e K

Oddělení pro dospělé
– Anne Blankman: Vězeň noci a mlhy. Společenský román.
– Alena Müllerová: Muž ve střídavé péči. Milostný román.
– Ann Leckie: Ve službách Spravedlnosti. Science fiction.
– Guy Saville: Plán Madagaskar. Thriller z alternativní historie.
– Mina Lindgren: Babičky – Na útěku 
  Druhý díl humorné detektivky.
– Josef Urban: Habermannův mlýn. Společenský román.
– Sophie Bérard: Z nebe do ráje. Milostný román.

Naučná:
– Clinton Ober: Uzemnění
– Karel Pacner: Velmistři špionáže

Oddělení pro děti
– Anna Milbourne: Kdopak bydlí na hradě
  Interaktivní kniha pro nejmenší.
– David Laňka: Průšvihy Billa Madlafouska. Ze života dětí.
– Bohumil Matějovský: Čuňa, Zulu a Ferda. O zvířátkách.
– Jess Black: Strážkyně krystalů – Ohnivý Fénix
  Druhý díl fantasy série pro dívky.
– Michael Byrne: Výherce. Dobrodružný příběh.
– Lindsey Leavitt: Princezna k pronajmutí. Pro dívky.
– Renaud Collin, Stéphane Lapuss: Mimoni – Příšerná panika
 Komiks.
– MS ve fotbale 1930–2014. Obrazový průvodce.

Kompletní přehled nových knih naleznete na stránkách knihovny 
knihovna.opocno.cz/ v sekci On-line katalog, Seznamy a novinky.

z  o p o č e n s k ý c h  š k o l   —

záKladní šKola opět pořádá Sběr papíru

Základní škola Opočno pořádá ve dnech 10. – 12. května sběr 
starého papíru. Kontejner bude přistaven na parkoviště u zimní-
ho stadionu dne 10. května v 7 hodin. Dne 12. května v 16 hodin 
bude kontejner odvezen.
  Výtěžek bude složen na účet „Spolek rodičů a přátel Základní 
školy Opočno“ a použit ve prospěch žáků školy.  ZŠ Opočno

z á p i S  d o  m at e ř S K é  š Ko ly
—  19 .  5 .  2 016  —

Ve čtvrtek 19. května od 13 hodin bude ve Včeličkové třídě pro-
bíhat zápis do opočenské mateřské školy. Budete si moci pro-
hlédnout prostředí školy, děti si budou moci pohrát, odnesou si 
malý dáreček. Přihlášky k zápisu si můžete stáhnout na webových 
stránkách Mateřské školy Opočno (http://skolka654.webnode.
cz/), vyzvednout si je předem v mateřské škole nebo v informač-
ním centru. K zápisu je nutné přinést potvrzení lékaře o proočko-
vání na přihlášce k předškolnímu vzdělávání. MŠ Opočno

ta l e n tov é  z Ko u š K y  n a  z u š  o p o č n o   
 —  18 .  5 .  2 016  —

Talentové zkoušky do oboru hudebního, tanečního a výtvarného 
proběhnou ve středu 18. 5. 2016 od 13:30 do 17 hodin v budově 
základní umělecké školy.
 Během talentových zkoušek občas vznikají delší čekací doby, 
kterým nelze zabránit. Proto prosíme rodiče, aby pro své děti 
vzali cokoliv na případné zabavení (knihu, časopis apod.).  
 Případné dotazy:  tel. 494 668 201   ZUŠ Opočno

z á K l a d n í  š K o l a  o p o č n o 
p ř i j m e

u č i t e l e / u č i t e l K u
Základní škola Opočno, okres Rychnov nad Kněžnou, Nádraž-

ní 313,  přijme od září školního roku 2016/17 učitele/učitelku 
1. stupně a 2. stupně (nejlépe s aprobacemi hudební výchova, 

zeměpis). Žádost se životopisem zasílejte do 13. 5. 2016  
na e-mail: jana.hrncirova@zsopocno.cz, tel. 737 117 886.



S t ř e d n í  š K o l a  z v e  n a  o p o č e n S K ý 
j a r m a r K  —  7.  5 .  2 0 1 6

Srdečně vás zveme v sobotu 7. května od 10 hodin na „Opočen-
ský jarmark“ do areálu SŠ a ZŠ, Nové Město nad Metují, praco-
viště Opočno (bývalá zemědělská škola). Můžete zde zakoupit 
potravinářské a jiné zboží, ochutnat školní cukrářské a kuchař-
ské výrobky. V areálu školy bude vystavena zemědělská technika 
a hospodářská zvířata. Celý den bude zpestřen bohatým kultur-
ním programem. Dopoledne vystoupí žáci ZUŠ a ZŠ Opočno, 
skupina Klapeto, odpoledne opočenská skupina Tomy. Pro děti 
bude opět připraven skákací hrad, skluzavka a dětský koutek. Tě-
šíme se na vaši návštěvu. Za SŠ a ZŠ, Nové Město nad Metují,
 pracoviště Opočno Dagmar Mlatečková

 t r a d i c e  a  s o u č a s n o s t  —

K v ě t e n

Podívejme se tentokrát na 1. Máj, který je státním svátkem (Svá-
tek práce). K jeho oslavám přistupují města různě, v Opočně se 
(s výjimkou recesistického roku 2012) oslavy už dlouho nekonají. 
Nahlédněme tedy do květnového zpravodaje z roku 1968, jak teh-
dy (v době částečného uvolnění) občané slavili. V úvodu pozvánky 
zveřejněné ve zpravodaji se připomíná, že datum bylo stanoveno 
na paměť stávky a protestních demonstrací chicagských dělníků 
v květnu 1886, dále je zde popsán plánovaný program:
 „Oslavy 1. máje zahájí v Opočně budíček zdejší dechové hud-
by, která projde městem. Májový výbor po projednání se zástupci 
obcí zdejších závodů a organizací změnil v letošním roce organi-
zaci zahájení. V 8.30 hod. se všichni sejdeme v prostoru zeměděl-
ských škol, odkud odejdeme ve společném průvodu s občany okol-
ních obcí na Gottwaldovo náměstí, kde manifestace vyvrcholí 
projevem zástupce NF. Manifestace bude potom pokračovat kon-
certem lidových hudeb na Gottwaldově náměstí. Pro zábavu dětí 
bude zajištěn lunapark. Přijďte proto všichni na společné oslavy  
1. máje a ozdobte své domy vlajkami a ostatní výzdobou.“
 Lunapark pravidlem nebýval, ale nejspíš přispěl k zájmu dětí. 
Pravidlem však bývaly alegorické vozy.

 Tradicí, která se v Opočně dodržuje, je stavění májky. Ta se sta-
věla vždy 30. dubna na návsi nebo jiném veřejném prostranství, ale 
mládenci také stavěli májky před stavením své vyvolené. Ukradení 
májky bylo dalším oblíbeným zvykem, znamenalo to velkou ostu-
du pro „okradeného“, který ji nedovedl ohlídat. V Opočně se májka 
staví na Kupkově náměstí, a není to zase tak dávno, kdy i nám byla 
májka ukradena a nahrazena něčím úplně jiným (viz foto).

 A ještě jedna tradice se v Opočně ujala – 1. května tu mají pra-
videlně start svého výjezdu veterány, jejich nablýskané miláčky si 
budete moci prohlédnout i letos.  Za redakci dm

p o z n á v a c í  s o u t ě ž  —

Tentokrát gratulujeme k výhře paní Ivaně Zoubkové, na informač-
ním centru ji čeká sladké překvapení.
 Správně odpověděli všichni, kdo napsali, že se jedná o dům 
pana Dolka u cyklistické stezky. Pouze jediný soutěžící se nechal 
zmást a napsal, že Komenského ulice je u Kupkova náměstí. Měl 
pravdu, ale bohužel – fotografie byla pořízena jinde. Na to, kde 
se v těchto místech „jednotlivé ulice“ vzaly, jsem se zeptala pana 
Dolka. „To jsem se jednou sešel se Zdendou Pailovým, ten mi řekl, 
že má nějaké cedule a neví, kam s nimi. Plot mám velký, takže – 
proč ne? Mám tam tyhle modré a pak ještě jednu červeno-bílou, to 
je ulice T. G. Masaryka,“ zněla odpověď. Osobně považuji umístě-
ní cedulí za dobrý vtip (koneckonců s blížícím se obchvatem je na-
vigace nutná), proto jsem se ještě zeptala, zda by případně přivítal 
cedule od dalších dárců. Honza se zahleděl na svůj plot a pravil, že 
se jich tam ještě vejde hodně…
 O domku samotném v kronice bohužel nic nemáme, ale pan 
Hamáček mi z archivu LK dodal jednu fotku (dnes už historic-
kou). V publikaci Pomístní názvy pak můžeme zjistit, že se místu 
kdysi říkalo u Vašatovýho (podle tehdejšího majitele). 

Nová soutěžní otázka – jak zní celý nápis a kde ho nejdete?

 Své odpovědi zasílejte 
e-mailem na adresu

 info@zusopocno.cz nebo 
smskou na č. 739 145 
521, výherce i tentokrát 
čeká v opočenském íčku 
něco sladkého na zub. 
 Za redakci dm
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 foto:  Dana Marková

Na fotografii z archivu letopisecké komise je vidět nejen alego-
rický vůz, ale v pozadí dům čp. 71 (zbouraný v r. 1968).



j a k  t o  v i d í  h e l g a   —

K u ř á c K é  p o K u S y 

Statistiky ukazují, že stále více mladých lidí bere jako stan-
dardního každodenního společníka cigaretu. Co je však za-
rážející, že je to stále více dívek a žen. Někdo říká, že je to jen 
móda, někdo zase, že kouří ti, co to vidí ve své rodině. Osobně 
to potvrdit nemůžu. Můj otec kouří od nepaměti a já už jako 
malá holka zvědavě nakukovala do krabičky zn. Petra a zva-
žovala, zda stojí za to vyzkoušet tuto neřest na vlastní kůži, 
resp. na vlastní plíce. V pubertě těch pokusů bylo několik. To 
zažil asi každý. Jednou jsem tajně posbírala vysypané cigarety 
a s mojí sestřenicí jsme si chvějící natěšenou rukou připálily, 
když jsme šly v Přepychách večer s bančičkou pro mléko. Na-
špulenými ústy jsme po vzoru filmových krasavic vypouštěly 
obláčky kouře a připadaly si úžasně dospělácky. Celou akci 
jsme jistily velkou cibulí, kterou jsme cestou domů po zakon-
čení slavnostního kuřáckého aktu snědly, aby z nás nebyl cítit 
cigaretový kouř. Taktika to byla výborná, smrděly jsme cibulí 
„na sto honů“. Bohužel jsme netušily, že cibule v kombinaci 
s tabákem nečekaně zrychlí náš krok a donutí nás zbytek veče-
ra trávit v blízkosti toalety. O brčálově zelených obličejích ani 
nemluvím. 
 Tato zkušenost držela moje kuřácké pokusy docela dlouho 
na uzdě. Až jednou… Moje pubertální přemýšlení mi vnuklo 
myšlenku, že jedině čoudící cigárko bude tou správnou cestou 
k dospělosti. Předmět doličný jsem měla, nikdo nebyl doma, 
příležitost jako dělaná. Jediný problém nastal, když v celém 
domě nebyly k nalezení sirky ani zapalovač. Prolezla jsem od 
sklepa až po půdu a nic. Napadla mě spásná myšlenka podívat 
se do kotelny, tam přece sirky musí být. Nic. Pohled mi padl na 
tiše vrnící kotel. Mám to. Otevřela jsem spodní branku, řeřavé 
uhlíky vykukující z roštu mi hrály do karet. Smyslně jsem vlo-
žila cigaretu mezi rty, klekla si u kotle na zem a pomaloučku 
přiblížila potřebný konec ke zdroji ohně. Horko mi sálalo do 
tváře, a když cigareta vesele začoudila, potáhla jsem mocným 
tahem zdravých plic. V tu ránu jsem se rozkašlala a zahodila 
zbytek cigára do uhláku. Fuuuj! Tak tohle opravdu moje hobby 
nebude. Nacpala jsem si do pusy tři žvýkačky a šla za mamin-
kou do práce. 
 Když jsem vstoupila do její kanceláře, vytřeštila na mě oči 
a povídá: „Co se ti stalo?“ Nechápavě jsem se podívala po ob-
lečení, zda nemám někde flek od zmrzliny. „Co to máš s obliče-
jem!?“ Matka dvěma rychlými skoky překonala místnost, za-
stavila těsně u mě a zírala s otevřenou pusou na moji tvář. Stále 
jsem nechápala. „Kde máš obočí?“ rozčilením jí přeskakoval 
hlas. Otočila jsem se k zrcadlu na stěně vedle dveří. Úžasem 
jsem oněměla. Vypadala jsem jako Fantomas. Obočí pryč, řasy 
pryč a nad čelem chemlonová placka pokroucených připeče-
ných vlasů. Ihned mi došlo, že moje stylové připálení cigarety 
od rozpáleného roštu nebylo zrovna to pravé ořechové. Taky 
už mi byl jasný ten podivný zápach, který jsem přisuzovala ne-
valné kvalitě kuřiva. 
 Už ani nevím, co jsem si tehdy vymyslela za výmluvu, ale 
každopádně tato zkušenost vedla k dobré věci, protože tím 
byla moje kuřácká kariéra hned na samém začátku zdárně 
ukončena. A já jsem tomu ráda! Zamilovaní hoši by mi jistě 
potvrdili, že to není vůbec přitažlivá záležitost, když sebepů-
vabnější slečna před polibkem smrdí jako popelník. Nehledě 
na to, jak pekelně to dneska leze do peněz. 
 Krásné, slunečné a nekuřácké jaro vám všem!   (os)

k a l e n d á ř  a k c í  —

K v ě t e n  2 0 1 6

každé 
pondělí 

od 18:30

JÓGA SE ZDRAVOTNÍM ZAMĚŘENÍM
Základní Škola, Trčkovo náměstí 11

Dech, páteř, klouby. Lektorka Božena Tymichová. tel.: 721 114 248.

každé úterý  
od 9:00

RODINNÉ CENTRUM SLUNÍČKO
Kupkovo náměstí 134, Sokolský dům

Rodinné centrum Sluníčko v Opočně je tu pro všechny děti a ro-
diče, kteří si chtějí hrát a přitom se něco naučit.

každou středu 
19:00

CVIČENÍ PILATES
Tělocvična ZŠ Opočno

Pod vedením profesionální instruktorky metody PILATES v tě-
locvičně ZŠ, Trčkovo náměstí v Opočně. Případné dotazy na 
tel.č. 606 470 805. Cena: 10 lekcí 650 Kč | 1 lekce 70 Kč

po celý
měsíc květen

MĚSÍC S KARLEM IV.
Knihovna Opočno, IC Opočno

Pásmo akcí pořádaných městskou knihovnou Opočno při příle-
žitosti výročí 700 let od narození Karla IV. Do akce je zapojena 
knihovna, informační centrum, základní škola a základní umě-
lecká škola. 
•	 výstava Karel IV. – otec vlasti – knihovna (oddělení pro dospělé a pro děti) 
•	 soutěž – Karel IV. a jeho doba – knihovna (oddělení pro děti) 
•	 tvořivá dílna – královská koruna – knihovna (oddělení pro děti)
•	besedy s žáky místní ZŠ o životě Karla IV., ukázky z literárních textů (4., 5., 

7. třída) – knihovna (oddělení pro děti) 
•	 výstava prací žáků ZŠ Opočno na téma Karel IV. – informační centrum

neděle 1. 5.
od 8:30

do 10:00

PRVOMÁJOVÝ STRAZ VETERÁNŮ
Kupkovo náměstí
Pořádá Podorlický Veteran Car Club.

neděle 1. 5.
6:00

VÍTÁNÍ PTAČÍHO ZPĚVU
Broumar

Procházka kolem rybníka s pozorováním a posloucháním ptá-
ků. Za vhodného počasí ukázka odchytu a kroužkování. Sraz 
v 6:00 před rybářstvím u Broumaru. Pořádá Česká společnost 
ornitologická s podporu Základní školy Opočno.

neděle 1. 5.
15:00

O OTESÁNKOVI
Kodymův národní dům

Pohádka Divadélka Batole. Vstupné je 20 Kč.

neděle 1. 5.
17:00

FOTBAL: OPOČNO ,,A“ – ČERNÍKOVICE
Fotbalový stadion Opočno

pondělí 2. 5.
19:00

CHARLEYOVA TETA
Kodymův národní dům

Divadelní představení opočenských herců divadla Kodym. 
Vstupenky zakoupíte v předprodeji v IC Opočno za 100 Kč, na 
místě za 150 Kč.

pátek 6. 5.
10:00

MÁJOVÝ RŮŽOVÝ DEN
Ateliér Renata

Pohodový den s ochutnávkou růžových vín, prodej šperků, kos-
metická poradna.

sobota 7. 5. OKRESNÍ KOLO 
ZÁVODU VLČAT A SVĚTLUŠEK
Koupaliště Broumar

Pořádá Junák – český skaut, středisko Opočno.
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sobota 7. 5. VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Mariánský kostelík

sobota 7. 5.
10:00

OPOČENSKÝ JARMARK
Areál SŠ a ZŠ, Nové Město nad Metují, 
pracoviště Opočno

Možnost zakoupení potravinářského a jiného zboží, ochut-
návka školních cukrářských a kuchařských výrobků. Výstava 
zemědělské techniky a hospodářských zvířat. Bohatý kulturní 
program, atrakce a soutěže pro děti. 10:00 vystoupení žáků 
ZUŠ a ZŠ Opočno; 11:00 vystoupení skupiny Klapeto; 13:30 
vystoupení skupiny Tomy Opočno.

sobota 7. 5.
17:00

FOTBAL: OPOČNO ,,A“ – DVŮR KRÁLOVÉ
Fotbalový stadion Opočno

neděle 8. 5.
09:00

DĚTSKÁ MÍLE
Zámecký park Opočno

Běžecké závody pro děti od 2 do 15 let i jejich  rodiče. Občerstve-
ní zajištěno. Startovné zdarma. Pořádá město Opočno a TJ Sokol 
Opočno. Starty jednotlivých kategorií naleznete na straně 12.

neděle 8. 5.
17:00

FOTBAL: OPOČNO ,,B“ – DOMAŠÍN
Fotbalové hřiště Opočno

pondělí 9. 5.
18:00

TÓNY JARA
Kodymův národní dům

Koncert žáků hudebního oboru ZUŠ Opočno.

úterý 10. 5. 
až čtvrtek 

12. 5.

SBĚR PAPÍRU
Parkoviště u zimního stadionu

Výtěžek bude složen na účet „Spolku rodičů a přátel Základní ško-
ly Opočno“ a použit ve prospěch žáků školy. Pořádá ZŠ Opočno.

středa 11. 5.  
15:00

VYSTOUPENÍ DĚTÍ Z MATEŘSKÉ ŠKOLY 
PRO RODIČE A VEŘEJNOST 
Kodymův národní dům

Vystoupení všech tříd z Mateřské školy Opočno.

středa 11. 5. 
18:00

NOC LITERATURY
Zámecký park, pod okny knihovny

Čtení ukázek ze současné zahraniční tvorby prokládané texty 
z tvorby Karla IV. jako připomínka 700. výročí jeho narození.

středa 11. 5. 
18:00

BYLINKY A JEJICH ZPRACOVÁNÍ
Ateliér Renata

Ukázka bylinek, rady a tipy na jejich využití, ochutnávka a pro-
dej bylinných produktů. Přednáší Kateřina Geržová, výrobce 
sirupů z Orlických hor.

pátek 13. 5. 
19:00

VINAŘSTVÍ REISTEN, PAVLOV
Ateliér Renata

Ochutnávka osobitých vín pojících v sobě jedinečnou atmosféru 
pálavské krajiny. Prezentuje Václav Šmach, extrovertní odbor-
ník, vinař a trochu bohém.

neděle 15. 5.
10:00

HRÁTKY S DRÁTKY
Ateliér Renata

Přijďte si vyzkoušet různé techniky tvoření, odreagovat se, na-
čerpat energii a inspiraci při sklence dobrého vína či kávy… 
Cena kurzu je 150 Kč včetně materiálu. V případě zájmu nás 
kontaktujte na pultarova@atelier-renata.cz.

neděle 15. 5.
17:00

MISA DE ANGELIS
Mariánský kostelík

Provedení klasické mše Antonína Tučapského. Vystoupí dva pě-
vecké sbory ZUŠ Opočno a sólisté pěveckého oddělení.

středa 18. 5. 
13:30

TALENTOVÉ ZKOUŠKY DO ZUŠ OPOČNO
ZUŠ Opočno

Talentové zkoušky do Základní umělecké školy Opočno.

středa 18. 5. 
18:00

PŘEDNÁŠKA 
S PROF. RNDR. ANNOU STRUNECKOU
Kodymův národní dům

Dozvíte se pravdivé informace o vakcínách, v diskuzi zodpoví 
paní profesorka vaše dotazy. Předprodej vstupenek za 150 Kč 
v IC Opočno, na místě 200 Kč. Bližší info na tel. 736 769 688.

čtvrtek 19. 5.
13:00

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY 2016/2017
Mateřská škola, Včeličková třída

Podrobnosti na straně 5 tohoto vydání.

čtvrtek 19. 5. 
18:00

PŘEDNÁŠKA: HUBNUTÍ NA MÍRU 
NA ZÁKLADĚ TESTU DNA
Ateliér Renata

pátek 20. 5. 
16:00

KRÁLOVSKÁ VÝPRAVA
Knihovna Opočno

Doba Karla IV. netradičně – poznávací hra pro děti od 6 do 12 
let pořádaná ve spolupráci s místním střediskem Junáku. Start 
v knihovně, stanoviště v historické části města a v parku. 

sobota 
21. 5. 

RYBÍ HODY
na sádkách u Broumaru

Ulovte si pstruha, kterého vám rovnou na místě ogrilují. Široká 
nabídka rybích specialit, které můžete zapít kvalitním dobruš-
ským pivem nebo malinovkou. Akce se koná za každého počasí.

sobota 21. 5. 
08:30

10. ROČNÍK MEMORIÁLU FRANTY 
JAROŠE V NOHEJBALU TROJIC
Koupaliště Broumar

Akce je určena pro sportovce nad 45 let. Pořádá TJ Sokol Opočno.

sobota 21. 5. 
13:00

OPOČNO PRO REBEČINA KŘÍDLA II
Zimní stadion Opočno

Odpoledne pro děti s bohatým programem. Účastí přispějete na 
malou Rebeku s nemocí motýlích křídel. 

sobota 21. 5. 
17:00

FOTBAL: OPOČNO ,,A“ – DOUDLEBY
Fotbalový stadion Opočno

neděle 22. 5. 
17:00

FOTBAL: OPOČNO ,,B“ – KŘOVICE
Fotbalový stadion Opočno

úterý 24. 5. 
18:00

AKADEMIE ZŠ OPOČNO
Kodymův národní dům

Vystoupení pro veřejnost. Pořádá Základní škola Opočno.

středa 25. 5. 
17:00

MÁJOVÝ KONCERT
Mariánský kostelík

Účinkují žáci hudební oboru ZUŠ Opočno.

sobota 28. 5.  
17:00

FOTBAL: OPOČNO ,,A“ – SOLNICE
Fotbalový stadion Opočno

neděle 29. 5. 
14:00

DĚTSKÝ A SPORTOVNÍ DEN
Fotbalové hřiště a zimní stadion

Stříkání na terč, chůze na chůdách, kopy na branku, střelba ze 
vzduchovky, střelba na branku a další. Pořádá TJ Sokol Opočno 
a město Opočno za finanční podpory Královéhradeckého kraje.

neděle 29. 5. 
19:00

PAVEL STEIDEL – KYTARA, 
JAROSLAV DUŠEK – MLUVENÉ SLOVO
Mariánský kostelík

Pořádá Opočenská beseda. Vstupenky jsou již vyprodány!

Aktuální seznam akcí v Opočně naleznete na www.opocno.cz.



 z  k u l t u r y   —

z a  K a r l e m  i v .  d o  i n f o c e n t r a

Žáci 7.A opočenské základní školy pro vás připravili malou vý-
stavu k 700. výročí narození císaře Karla IV. Tu můžete navštívit 
v Informačním centru Opočno během měsíce května. Výstava je 
otevřena v provozní době infocentra. (red)

g a l e r i e  n a  c h o d n í K u 
S  K a r l e m  i v .   —  9 .  5 .  2 0 1 6

V květnu se na Kupkově náměstí opět otevře opočenská Galerie 
na chodníku. Loni byla zahájena mandalami dětí ze ZUŠ, těmto 
dětem bude patřit i letošní start. Výtvarný obor je v plné práci, aby 
pro galerii včas dokončil portréty Karla IV., jehož významné výročí 
si letos připomínáme – narozen 14. května 1316. A tak si v květno-
vé galerii budete moci prohlédnout, jak vidí Karla IV., od nepaměti 
zvaného „Otec vlasti“, děti z opočenské základní umělecké školy.
 Je připraveno i neformální zahájení. V pondělí 9. května od 17 do 
17:30 hodin budou v prostoru před vinotékou hrát žáci hudebního 
oboru. Ať už postojíte nebo se za zvuků akordeonu budete prochá-
zet kolem portrétů Karla IV., jste srdečně zváni. A pokud se vám 
bude půlhodinka zdát málo, můžete v poslechu hudby pokračovat 
v KND. V 18 hodin zde začne koncert žáků hudebního oboru ZUŠ, 
který má velmi lákavý název – „Tóny jara“.  (dm)

o p o č n o  p r o  r e b e č i n a  K ř í d l a  i i 
—  S o b o ta  2 1 .  5 .  2 0 1 6  —

V sobotu 21. 5. 2016 odpoledne 
vypukne na zimním stadionu 
v Opočně velká akce „Opočno 
pro Rebečina křídla II“. Jak už 
jistě víte, jedná se o charitativní 
akci na podporu malé holčičky 
Rebeky, které dal osud do vínku 
nevyléčitelnou nemoc motýlích 
křídel. Veškeré finance získané 
na této akci jdou do poslední ko-
runy malé Rebečce. Mimo vy-
hodnocení soutěže perníkových 
motýlků (pečte, zdobte – soutěž 
byla vyhlášena v minulém čís-

le Opočenských novin) na vás a vaše děti čeká několik možností 
kulturního i sportovního vyžití. Poníci, malování na obličej, pro-
fesionální fotokoutky, skákací hrad, rytířské souboje, zábavná 
vystoupení atd. Z Liberce dorazí IQLANDIA se svou vědomostní 
třaskavou show pro děti. Všichni se také můžeme těšit na předsta-
vení kouzelníka Tommyho, který stejně jako ostatní organizátoři 
a účinkující podporuje tuto akci bez nároků na honorář. Kouzelník 
Tommy vystupuje na svatbách, městských akcích, společenských 
událostech, oslavách a všude tam, kde se něco děje. Pokud se vám 
zalíbí a chtěli byste využít jeho služeb, kontakt je zde – www.kou-
zelniktommy.cz. Během odpoledne také můžete sobě i svým dě-
tem zakoupit dobroty, sladké i slané, čímž opět podpoříte malou 
Rebeku Čihákovou. O grilování se jako vždy bravurně postará Petr 
Mencl z Opočna. Zkrátka, máte-li srdce na pravém místě a chce-
te i svým dětem ukázat, že pomáhat ostatním je správné, přijďte 
a užijte si motýlkové odpoledne s námi. Těšíme se na vás.  (os)

n a  K o n c i  S r p n a  o ž i j e  o p o č n o
r e n e S a n č n í  h u d b o u  a  ta n c e m

—    2 2 . – 2 7.  8 .  2 0 1 6  —

Již čtvrtý ročník festivalu Renesan-
ce Opočno se letos uskuteční od 22. 
do 27. srpna.
 Kromě tradičního několika-
denního tanečního a hudebního 
workshopu je připraven i bohatý 
doprovodný program.
 Během festivalu proběhne něko-
lik koncertů dobové hudby, před-
nášky o renesančních tancích či 
oděvech, ale také výtvarná dílna, 
kde si budete moci vyrobit škrobový 

papír a svázat si vlastní knihu. Každý večer se pak budou v ulicích 
města odehrávat hudebně-taneční večírky.
 Jak nám sdělil hlavní organizátor festivalu Kamil Remeš, akce 
je samozřejmě určena i pro opočenskou veřejnost. Ta se může dle 
chuti aktivně zapojit. V případě zájmu ho kontaktujte na telefonu 
776 863 458 nebo e-mailem na remes.kamil@seznam.cz.
 A jaké je poslání festivalu Renesance Opočno? To výborně vy-
stihuje text na webu akce: „Jednotlivé projekty, které máme v úmy-
slu uskutečňovat, by měly přispívat k rozšiřování povědomí o tomto 
nádherném období evropských dějin, navíc v kontextu našeho re- 
gionu. Česká kultura obecně nebyla italským renesančním duchem 
příliš zasažena. Čechy jsou více spjaty s kulturou barokní, jejíž ar-
chitektonické památky české krajině dominují. Právě proto je však 
vhodné v místech, kde díky historickým souvislostem renesanční ar-
chitektura a duch přetrvává, tyto stopy hledat a historii oživovat.“ 
 Více informací, včetně přihlášek na jednotlivé kurzy, najdete 
na webových stránkách renesance.opocno.cz.
 K festivalu a jeho programu se podrobněji vrátíme v jednom 
z příštích vydání Opočených novin. (red)

r e n e S a n c e . o p o c n o . c z
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inzerce

Rozšiřuje nabídku!!! 

Zdravá výživa v Sokolíku na náměstí 
zajistí, aby Vaše tělo dostalo, co mu schází a 
Vy jste našli, to co hledáte.  
 

 
 
 

Nemáte-li dočista, žádná vejce do těsta. Neklesejte 
na mysli, Vajahit to zajistí. 

Vajahit to je hit. 
Nejen víno, kávu a čaj seženete v Zámecké 
vinotéce, ale i bezlepkové, PALEO, RAW 
potraviny, panenské oleje či jiné produkty 
zdravé výživy. 
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v y š l o  v  t i s k u  —

z á m e K  o p o č n o  pat ř í  S tát u , 
r o z h o d l  o d v o l a c í  S o u d

ČTK, 21. 4. 2016 (kráceno) – Hradec Králové – Renesanční zámek v Opoč-
ně na Rychnovsku patří státu. Dnes o tom rozhodl Krajský soud v Hradci 
Králové, který řešil odvolání dědičky původních majitelů Kristiny Collore-
do-Mansfeldové proti rozhodnutí rychnovského soudu, který loni zámek 
přiřkl státu. Spor o vlastnictví zámku trvá již od roku 1991. Proti dnešnímu 
rozhodnutí je možné podat dovolání k Nejvyššímu soudu v Brně. Colloredo-
-Mansfeldová dnes novinářům řekla, že bude ve sporu pokračovat.
 Podle hradeckého soudu nebyly naplněné podmínky pro vrácení majet-
ku, například nebyla prokázána rasová perzekuce při konfiskaci majetku. 
„Nelze restitučnímu nároku žalobkyně vyhovět. My si uvědomujeme, že se 
tady stala křivda, dokonce dvojnásobná. Na druhou stranu zákonodárce 
projevil vůli, že bude některé křivdy restituovat, ale pouze křivdy, které 
vznikly po únoru 1948 a z nich také pouze některé,“ řekla dnes předsedky-
ně senátu hradeckého soudu Dana Mazáková.
 Kristina Colloredo-Mansfeldová řekla, že se ve sporu jedná o politické 
věci. „Pro mě je to jasný, vrátit by mi to měli, to je fér. Rozumím tomu, že 
to vidí jinak,“ řekla Mansfeldová. Právní zástupce památkářů Miloš Hošek 
označil rozhodnutí hradeckého soudu za správné. „Nejsou splněny všech-
ny podmínky restitučního zákona,“ řekl Hošek, který tvrdí, že se žalobkyni 
nepodařily prokázat rasové důvody konfiskace. Připomněl také, že majetek 
byl pro stát konfiskován ještě před únorem 1948 a otec žalobkyně neučinil 
vše, co mohl pro navrácení majetku udělat.  
 (odkaz na celý článek naleznete na www.opocno.cz)

 Kniha Stručné dějiny dobrušSKa 
a opočenSKa je vyprávěním o zašlých 

čaSech pro všechny generace

Novinky.cz, 20. 4. 2016 – Stručné dějiny Dobrušska a Opočenska je název 
knihy, která vyšla v těchto dnech, a její podtext „Vyprávění o zašlých časech 
Dobrušska a Opočenska aneb Co daly Dobruška a Opočno světu a co si 
od něho vzaly...“ vcelku dostatečně upřesňuje obsah téměř stovky bohatě 
ilustrovaných stran.
 Vznik půvabné publikace Stručné dějiny Dobrušska a Opočenska, vy-
dané Tiskárnou Uniprint, inicioval spolek Abakus, především však jeho za-
kladatel Jiří Králíček, v rámci projektu Rodný kraj Františka Kupky s cílem 
oživit turistický ruch.
 „Vše začalo jakousi buditelskou myšlenkou, aby se historie a dějinné 
události dostaly k dětem a aby děti začaly mluvit o věcech, které jim v mno-
ha případech nejsou známé nebo jim unikají. V kontextu historie Evropy 
a Čech chceme ukázat, co se v tu kterou dobu dělo v Dobrušce a Opočně, 
popřípadě někde v okolí,” vysvětluje Jiří Králíček.  
 Nad stránkami knihy, vhodné pro celou rodinu, pro všechny generace, 
ale třeba i pro školy a návštěvníky regionu, se čtenáři vypraví do minulosti, 
kterou, jak uvádějí tvůrci, „historikové a archeologové poznali a prověřili, 
která se však nebrání ani fantazii, a proto může být vyprávěním i uměním 
ilustrátora pohádkově zkreslená”. Ne všechno, co je tedy uvedeno, je prav-
da. Záleží na čtenářích, aby se snažili hledat spojitosti, o nichž se píše.
 Role průvodce přitom cíleně nebyla svěřena žádné významné osobnosti, 
ale dvěma historickým objektům, které v Opočně a Dobrušce, tedy jakých-
si hlavních městech rodného kraje malíře světového významu Františka 
Kupky, opravdu hodně zažily a historie jimi mnohdy doslova procházela. 
Těmi objekty jsou Baštecká brána v Opočně a radniční věž v Dobrušce.
 Zatímco s vypravěči historických událostí si tedy čtenář ruku zajisté 
nepodá, autor obrázků je postava ryze současná. „Knihu zdařile ilustro-
val Petr Netík, který tvořil i pro časopis ABC nebo motoristické časopisy. 

Tentokrát se poněkud držel na uzdě právě proto, aby obrázky byly blízké 
dětem, ale aby si knihu s chutí prolistovali i jejich rodiče, stejně jako učite-
lé,” přibližuje práci ilustrátora Jiří Králíček.
 Vedle mnoha událostí a dat zmiňují autoři také dvě velké postavy regio-
nu Podorlicka, jejichž význam přesáhl mnohem a mnohem dál. Prvním je 
vlastenec, badatel, archivář, spisovatel a divadelní ochotník P. Antonín Fle-
sar a druhým MUDr. Filip Stanislav Kodym, lékař, spisovatel a propagátor 
zakládání obecních knihoven.
 Oba usilovali o osvětu širokých vrstev obyvatelstva, což si klade za cíl 
i tato kniha, která by se mohla stát zajímavou pomůckou pro výuku na 
školách nejen v Dobrušce, Opočně, ale i v Sedloňově, Dobřanech a Přepy-
chách, protože i tyto obce jsou v ní zmiňovány.     Dana Ehlová

t i t u l  p r v n í c h  v i c e m i S t r y ň 
č e c h  p ř i v e z l y  d o  o p o č n a 

m a ž o r e t K y  c o l l o r e d o

Rychnovský deník, 13. 4. – Opočno – Titul první vicemistryně Čech 
přivezlo do Opočna ze Zemského finále v Benešově duo Anna Ludvíková 
a Markéta Horáková reprezentující Mažoretky Colloredo.
 „Během dvou dnů předvedly všechny naše zástupkyně osm soutěžních 
čísel a z toho šesti sestavami jsme postoupili na mistrovství České repub-
liky. I když jsme už v minulosti měli pěkné výsledky, tento šampionát byl 
z našeho pohledu, a co se týče počtu postupujících, jednoznačně nejúspěš-
nější,“ zhodnotila účast ve dnech 9. a 10. dubna na Zemském finále v sólech 
a duech klasických mažoretek trenérka Věra Jurášková.
 Z Opočna se vydalo bojovat o postup na národní šampionát celkem šest 
děvčat. V kategorii junior mladší se první den soutěží představily v sólech 
Markéta Horáková, Martina Tošovská, Renata Faltová, Táňa Machová 
a v kategorii junior starší Klára Peřinová a Anna Ludvíková. V duech repre-
zentovaly Mažoretky Colloredo již zmiňované Anna Ludvíková s Markétou 
Horákovou v mladších juniorkách a mezi seniorkami také Michaela Leb-
dušková s Kateřinou Vašatovou.
 V sólech byla nejpočetněji – 45 mažoretkami – zastoupena kategorie 
mladších juniorek, přesto dokázaly Markéta Horáková (6.) i Martina To-
šovská (10.) postoupit, stejně jako Anna Ludvíková (6.) a Klára Peřinová 
(8.) z kategorie starších juniorek.
 Mažoretky Colloredo se dostávají čím dál více do povědomí konkurence 
a získávají si respekt soupeřů. Není se co divit, vždyť titul prvních vicemis-
tryň Čech je pro opočenské závodnice úspěch přímo historický, ale jistě 
zasloužený.
 Národní šampionát v těchto disciplínách se uskuteční 21. a 22. května 
v Ronově nad Doubravou. ⋌ (ehl)

s p o r t  —

K o n d i č n í  c v i č e n í  p r o  ž e n y …
d e n  o t e v ř e n ý c h  d v e ř í  

v  S o K o l S K é m  d o m ě  –  1 8 .  5 .  2 0 1 6

TJ Sokol Opočno zve všechny ženy, které si chtějí zformovat své 
tělo, dělat něco pro své zdraví, nebo se jen tak trochu protáhnout 
po své práci, do Sokolského domu na Kupkově náměstí. 
 Jsme připraveni vám ukázat prostor, tělocvičnu, která je vyba-
vena posilovacími stroji. Děvčata tuto tělocvičnu využívají 7 dní 
v týdnu. Tělocvična je nově vybavena, a pokud budete mít zájem 
zacvičit si i vy, rádi vám vše představíme a seznámíme vás jak se 
cvičením, tak podmínkami, které jsou důležité pro vaše rozhodo-
vání. Tělocvična bude otevřena 18. 5. od 16 hodin. 
 Na setkání s vámi se těší vedoucí oddílu kondičního cvičení 
 Šárka Škrabalová a Naďa Burýšková



ročník XIX. (XXVI.) — číslo 5 | strana 11

z a č á t K y  h o K e j e  v  o p o č n ě  i i

První úvahy o ustavení hokejového oddílu v Opočně byly vysloveny 
na výborové schůzi SK Opočno dne 6. března 1946. I když v tomto 
spolku ještě nebyly realizovány, staly se zřejmě impulzem k ustave-
ní dorosteneckého odboru Sokola.

 Dorostenecká samospráva TJ Sokol Opočno píše dne 7. prosin-
ce 1946 dopis na Orlickou hokejovou župu Českého svazu ledního 
hokeje v Hradci Králové, kde mimo jiné uvádí, že „dorostenci mají 
o hru velký zájem, mají k dispozici hřiště na sokolské zahradě rozměrů 
25×50 m s mantinely 70 cm vysokými a žádají o zařazení do doroste-
neckého mistrovství. Horší je to s výzbrojí. Dresy nemáme a nevíme, 
budeme-li mít na jejich pořízení peníze. Stulpny a chrániče si koupí-
me, možná i rukavice“. Dále oznamují, že v Opočně je 15 zájemců 
o registraci a žádají o nová pravidla. Přes tyto materiálové počá-
teční potíže se v prosinci 1946 začal v Opočně hrát již skutečný 
lední hokej. První oficiální zápas byl sehrán na sokolské zahradě 
s mužstvem SK Dobruška dne 5. ledna 1947 s výsledkem 4:16. Pod 
vedením Jiřího Rathouského nastupovali na led první opočenští 
hokejisté:
 Ladislav Růžička, Miroslav Durchánek, Jaroslav Fábera, Vác-
lav Falta, Jaroslav Hejzlar, Josef Holanec, Zdeněk Holcman, Karel 
Hyka, Josef Jarkovský, Jiří Killar, Jiří Kubíček, Bohuslav Pařízek, 
Zdeněk Přibyl, Luboš Kuchař, Radko Michálek, Josef Medek, Vla-
dimír Šesták, Ladislav Šitina, Vladimír Škobis a Jiří Živsa.
 V říjnu 1947 bylo nad hřiště zavedeno elektrické osvětlení (14 
světel). Na základě přihlášky ze dne 13. ledna 1948 bylo výborem 
ČSLH dne 20. ledna 1948 dorostenecké družstvo TJ Sokol Opočno 
přijato za člena. 

Protože už žije jen pár pamětní-
ků, rozhodl jsem se, že oslovím ty, 
kteří byli u zrodu hokeje v Opočně. 
Prvním je pan Jaroslav Hejzlar, 
ročník 1930. Navštívil jsem jej, po-
slouchal jeho vyprávění a položil 
i několik otázek.

 Jak vás napadlo začít s ledním hokejem v Opočně?
Sledovali jsme úspěchy národního mužstva, které se v těchto letech 
stalo dvakrát mistry světa. Ale nejvíc nás nabudilo to, že ve vedlejší 
vesnici, v Semechnicích, hráli hokej a měli dokonce i dresy, které 
jim daroval pan Paštika. U zrodu hokeje stál, jako i u jiných sportů 

v Opočně, Jaroslav Fábera zvaný Jaryk, který dokázal zapálit pro 
věc nás, dospívající kluky. Jezdili jsme do Semechnic, kde měli hři-
ště na Martínkově louce nebo na Semechnickém rybníce. Tam jsme 
na bruslích, kterým se říkalo „šlajfky“, proháněli puk tzv. samo-
rostlými hokejkami. Hrálo nás proti sobě vždy tolik, kolik se sešlo 
hráčů, a na výsledku ani moc nezáleželo. Když jsme trochu povy-
rostli, usmysleli jsme si, že by se mohl hrát hokej i v Opočně. Starší 
pamětníci říkali, že hokej se hrál v Opočně již v roce 1943. Prvními 
hráči tehdy byli Jan Boháč, Karel Čížek a doktor Olšar. 
 Kdo se staral o to, aby se mohlo hrát, kdo, jak se říká, 
„dělal“ led?
Nejvíce se podílel Karel Ruffer a Jaryk Fábera, který nesměl nikdy 
chybět tam, kde se něco dělo. Nejdříve jsme stříkali vodu na tráv-
ník, který pokrýval sokolské cvičiště v místě, kde dnes stojí zimní 
stadion. Později jsme trávu odstranili, navezli písek ze Slavětína, 
který byl tzv. slívavý, uválcovali a hrálo se. Hřiště se v létě využívalo 
na volejbal, kde se na dvou kurtech konaly turnaje.
 Mělo už toto hokejové hřiště mantinely?
Mantinely byly nízké, z prken položených na délku. Další zimu nám 
firma Žáček dodala prkna, ze kterých jsme vyrobili mantinely vyso-
ké 70 cm. Rohy jsme do oblouků zhotovili pracně bušením do úhel-
níku 50×50 mm v dílně u Radochů. Ty se postupně kroutily do ob-
louků, a tak jsme měli na tehdejší dobu regulérní hřiště. Měli jsme 
dokonce i rozhlasové zařízení, hudbu jsme pouštěli z radia. K prv-
nímu zápasu jsme nastoupili v teplákách a ve fotbalových holen-
ních chráničích od Hugo Šmídy proti Dobrušce. Začali jsme velice 
dobře, dal jsem historicky první gól. Dlouho jsme se ale neradovali, 
Dobruška nám postupně nasázela 16 branek, proti našim čtyřem.
 Jaká byla tehdy výstroj?
Pošilhávali jsme hlavně po dresech. Staří otcové sokolští měli 
strach, kolik to bude stát peněz, a nebyli jakémukoli nákupu na-
kloněni. Lidi nás měli rádi, pomáhali, jak se dalo, takže i na výstroj 
jsme peníze sehnali. Dokonce se nám podařilo uspořádat i do-
rostenecký turnaj, na kterém hrála mužstva Bohuslavic, Krčína 
a Semechnic. Ve vestibulu Kodymova národního domu jsme měli 
zázemí, které sloužilo jako šatny pro účastníky turnaje. Hráli jsme 
tehdy v bruslích džeksnách, později jsme už měli kanady, dokon-
ce i sametové červené kalhoty a rukavice. Těch jsme ale měli jen 
na počet hráčů, a tak jsme si je při střídání půjčovali. Někdy to šlo 
dost těžko, protože byly propocené. Kamarádi ze Semechnic nám 
poskytli jasanové hokejky, ohýbané. Brankář Láďa Růžička měl na 
obličeji košíček, podobný cedníku. Moc ho ale nechránil. Jednou 
Slávek Falta vystřelil, puk trefil Láďu do košíku, ten se prohnul 
a zranil ho v obličeji..
 V jakém rozestavění jste hráli, hrálo se tvrdě a mohlo se nad-
hazovat?
Dva beci a tři útočníci. Ti se moc nevraceli, tak se měli obránci co 
ohánět. Jaryk nás naučil bodyčekovat, nadhazovat se mohlo, ale 
málokdo to uměl. 
 Když vidím dobové fotografie, tak vás nebylo ani na dvě pětky. 
Měli jste asi dobrou fyzičku.
To víte, tehdy nebyla televize, ani počítače, tak jsme volný čas trá-
vili sportem. A ta fyzička přišla sama. Hlavně, měli jsme sport rádi 
a máme dodnes. My jsme strávili až osm hodin přípravou ledu a to-
lik jsme se těšili, že si zahrajeme. Největším nepřítelem byla obleva.
 Co byste popřál opočenskému hokeji k jeho sedmdesátinám?
Mám radost, že se hokej v Opočně hraje dodnes a že vychoval tolik 
hráčů. Přeji všem, kteří hokej v Opočně dělají, hodně zdaru, pev-
ných nervů a odhodlání. 
 Pane Hejzlare, děkuji za vaše vzpomínání, přeji hodně zdraví 
a těším se, že se v příštím roce, při oslavě sedmdesátin opočen-
ského hokeje, sejdeme.  Josef Krejča

Pravděpodobně nejstarší dochovaná fotografie, na které jsou 
jedni z prvních opočenských hokejistů. Zleva stojí: trenér Jiří 
Rathouský, Jaroslav Fábera, Jaroslav Hejzlar, Jaroslav Falta, 
Vladimír Škobis, Zdeněk Přibyl, Luboš Kuchař a rozhodčí Ma-
cek. Zleva klečí: Josef Medek, Aleš Benda, Jiří Killar, Radko 
Michálek a Slávek Durchánek
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ÚčaStníci aKce nordic walKing byli SKvělí

Jste skvělí, to organizátoři akce Nordic walking vzkazují všem 64 
účastníkům, kteří se i přes ne příliš příznivé počasí vydali v soboru 
9. dubna na trasy. Říká se, že počasí je polovina úspěchu.  Ale bo-
hužel nikdo ho neovlivní. Akce se vždy připravuje s časovým před-
stihem a nikdo nemůže předpokládat, jaký v den D bude počasí. 
Organizátoři bedlivě sledují předpovědi, zuřivě si vyměňují e-mai-
ly s otázkami: „Zrušit, nebo nezrušit? Co když nikdo nepřijde?“ 
Moc si přejí, aby se tentokrát v té předpovědi počasí mýlili, na-
mlouvají si, že se déšť Opočnu vyhne, doufají, že se najde alespoň 
pár odvážných. My, členové pro sport a volný čas, jsme se opravdu 
moc radovali, že vás, odvážných účastníků, se našlo celkem 64. 
Tedy, upřímně řečeno, to jsme nečekali.  Děkujeme vám, naše 
práce nepřišla nazmar, jak říkala moje babička. Děkujeme vám 
i za slova uznání, že trasy byly vhodně zvoleny, že vedly pěkným 
prostředím, za ocenění možnosti občerstvení na hřišti v Semech-
nicích. Děkujeme vám, že i přes zablácení obuvi a nepěkné poča-
sí jste dorazili do cíle s úsměvem na tvářích a se slovy: „S tím se 
musí počítat.“ Po vyhodnocení akce nás také překvapilo, že víc jak 
polovina z vás si vybrala nejdelší trasu, která vedla parkem, obo-
rou, Malou Záhornicí, do Zádolí, do Semechnic a zpět do Opočna. 
Nejmladší účastnici Teu Tošovskou, která se narodila v roce 2015, 
maminka nesla a absolvovala spolu se sestrou Ellou a maminkou 
trasu 2,1 km. Ocenění zaslouží i další nejmladší účastnice Markéta 
Škopová, která na kočárku spolu se sestrami Adélkou a Veronikou 
a rodiči zdolala skoro celou trasu dlouhou 11 km. Velmi nás potě-
šilo, že nám zůstal věrný i nejstarší účastník pan Hejzlar, který se 
narodil v roce 1930, je mu tedy 86 let a zvládl trasu dlouhou 2,1 km. 
 Počet účastníků na jednotlivých trasách: 2,1 km – 12; 6,5 km 
– 3; 11 km – 16; 14,4 km – 33. Celkem 64 účastníků.
 Věkové složení chodců: 1–15 let – 19; 16–60 let – 36, 61 a více – 9.
 Vyúčtování akce Nordic walking 9. 4. 2016:  Výdaje: instruk-
táž včetně půjčení holí  4.000 Kč; plakety 1.030 Kč; tisk účastnic-
kých listů a map 930 Kč; voda pro účastníky 119 Kč; popisovače  28 
Kč. Výdaje celkem: 6.107 Kč. Příjem za startovné 690 Kč. 
 Ceny pro děti jsme tentokrát nemuseli kupovat, zbyly nám z mi-
nulého roku. Děkujeme za výborná slazená mléka akciové společ-
nosti Bohemilk Opočno. V cíli si na nich děti pochutnaly. Příjem 
ze startovného byl složen na účet města Opočna a bude použit na 
nákup odměn pro děti na další akce pořádané komisí pro sport 
a volný čas. 

Akce se konala pod záštitou T. J. Sokol Opočno 
a za finanční podpory města Opočna a Králové-
hradeckého kraje. Celá byla hrazena z rozpočtu 
města z plánovaných finančních prostředků na 

akce organizované komisí pro sport a volný čas. Z dotace, kte-
rou T. J. Sokol Opočno získal z krajských dotačních programů 
(15.000 Kč) a o kterou požádala komise pro sport a volný čas, 
budou hrazeny další akce pořádané komisí pro sport a volný čas 
v tomto roce. 
 Tak zase na viděnou na příštích akcích – v neděli 8. května na 
závodech pro děti i dospělé v zámeckém parku s názvem Dětská 
míle a v neděli 29. května na fotbalovém hřišti a zimním stadionu 
na Dětském a sportovním dni. Věřme, že nám počasí bude přát.
Členové komise pro sport a volný čas Jana Hrnčířová, Luděk 
Kopecký, Dušan Krištof, Jan Musil, David Paštika, Lucie Prau-
sová, Kateřina Vošlajerová, Vítězslav Zilvar

d ě t S K á  m í l e  —  8 .  5 .  2 0 1 6

TJ Sokol Opočno a město Opočno vás zvou na běžecké závody 
pro děti od 2 do 15 let a rodiče všeho věku, které se uskuteční 
v neděli 8. května 2016 od 9 hodin v opočenském zámeckém 
parku pod dolním rybníkem. Registrace do jednotlivých kate-
gorií minimálně 10 minut před startem. 

Startovní časy jednotlivých kategorií
 Věk Start Vzdálenost
 2–3 dívky 9:00 50 m
 2–3  chlapci 9:15 50 m
 4–5  dívky 9:30 150 m
 4–5  chlapci 9:45 150 m
 6–7  dívky 10:00 300 m
 6–7  chlapci 10:15 300 m
 8–9  dívky 10:30 500 m
 8–9  chlapci 10:45 500 m
 10–12  dívky 11:00 800 m
 10–12  chlapci 11:15 800 m
 13–15  dívky 11:40 1600 m/1 míle
 13–15  chlapci 11:40 1600 m/1 míle
Rodiče 12:00 600 m

Občerstvení pro závodníky zajištěno. Startovné je zdarma.
Kontakt na pořadatele: Honza Hoder, tel: 725 685 027,  
e-mail: HHoder@seznam.cz.

ř á d k o v á  i n z e r c e  —

Nabídka

– Nabízím levně jádra vlašských ořechů, kvalitní za 179 Kč/kg. 
Telefon 775 410 129.
– Vlastníte nemovitost ve velmi špatném až zchátralém sta-
vu nebo dlouho neobývanou nemovitost před vyklizením?  
Nabídněte. Platím hotově do 500.000 Kč. Tel.: 724 806 101
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Uzávěrka příštího čísla 18. 5. 2016 v 15 hodin — Vyjde 30. 5. 2016

DĚTSKÁ MÍLE 
TJ Sokol Opočno a město Opočno vás zvou na běžecké závody pro děti od 2 do 15 let 
a rodiče všeho věku. 
KDY: Neděle 8. května 2016, od 9 hodin 
KDE: Opočno, zámecký park, pod dolním zámeckým rybníkem. 
Registrace do jednotlivých kategorií minimálně 10 minut před startem. 

 Věk  Start Vzdálenost   

 2-3 dívky 9:00 50 m  
 2-3 chlapci 9:15 50 m  
 4-5 dívky 9:30 150 m  
 4-5 chlapci 9:45 150 m  

 6-7 dívky 10:00 300 m  
 6-7 chlapci 10:15 300 m  
 8-9 dívky 10:30 500 m 
 8-9 chlapci 10:45 500 m  
 10-12 dívky 11:00 800 m Občerstvení pro závodníky zajištěno 
 10-12 chlapci 11:15 800 m Startovné: ZDARMA 
 13-15 dívky 11:40 1600 m / 1 míle Kontakt na pořadatele: 

 13-15 chlapci 11:40 1600 m / 1 míle Honza Hoder, tel: 725 685 027 
 Rodiče 12:00  600 m e-mail: HHoder@seznam.cz 
 

Příjem inzerce v Informačním centru Opočno. 
Tel. 494 668 111, E-mailem: tic@opocno.cz.


